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Protokół Nr XIX /2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 22 kwietnia 2016 r. 

 

XIX Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 22 

kwietnia 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1630. 

Ad. 1  

 Otwarcie XIX Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Krzysztof Widźgowski, 

- uczniowie klas III szkół ponadgimnazjalnych, biorący udział w olimpiadach i 

konkursach oraz ich opiekunowie, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista 

- załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka z Gazety Nowomiejskiej, Aleksandra 

Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego 

oraz Marcin Sarnowski z TV Eltronik. 

Ad. 2  

Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych z 

klas maturalnych oraz ich opiekunów 

Wyróżnienia otrzymali uczniowie klas III Zespołu Szkół im. C.K. Norwida w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz ich opiekunowie (lista wyróżnionych stanowi załącznik nr 4).  
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Ad. 3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Marcin Buliński i Agnieszka Stajszczak. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Henryk Rogoziński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Rogoziński wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 5). Następnie 

zapytał czy ktoś ma do niego uwagi. Uwag nie było. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 15 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XIX Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień dla laureatów olimpiad i konkursów przedmiotowych z 

klas maturalnych oraz ich opiekunów. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Sprawozdania z działalności: Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej, Komendy Powiatowej Policji oraz Komendy Powiatowej 

PSP.  

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za 

rok 2015 dla Powiatu Nowomiejskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do „Programu wyrównywania 

różnic między regionami III” w 2016 r. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego 

w budynku administracyjnym przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim 

na kolejne lata. 

16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad XIX Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XVIII Sesji Rady Powiatu Marek Piątkowski poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radny 

wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XVIII/2016. Głosowało 

15 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 17 

marca do 15 kwietnia 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 7, 8, 16 i 23 

marca 2016 r. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- w dniach 17 – 21 kwietnia br. odbyła się wizyta delegacji w powiecie partnerskim Oldenburg. W 

skład delegacji weszli przedstawiciele grona pedagogicznego szkół ponadgimnazjalnych, 

Komendy Powiatowej PSP, Starosta, Wicestarosta, Przewodniczący Rady Powiatu, Członek 

Zarządu Barbara Grzywacz, Kierownik Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy, 

Redaktor Naczelny Gazety Nowomiejskiej. Przebieg wizyty miał bardzo intensywny charakter. 

Podczas wizyty ustalono, że dalej będzie odbywała się wymiana młodzieży. W tej chwili 

uczniowie z Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku przebywają na praktykach w Niemczech, a 

w maju młodzież z Niemiec ma przyjechać na praktyki do Polski. Kolejna ze szkół z powiatu 

Oldenburg chciałaby nawiązać kontakt ze szkołą z naszego powiatu, nie musi to być szkoła 

ponadgimnazjalna.  

Na salę obrad wszedł radca Prawny Maciej Sikorski. 

Starosta poinformował, że kontynuowana będzie wymiana Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych. 

W spotkaniach mogą brać udział liczne grupy. Przez ostatnie dwa lata obozy odbywały się w 

Polsce, w tym roku jest przerwa, a w następnym roku polska młodzież pojedzie do Oldenburga. W 
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2018 r. ponownie powiat nowomiejski będzie gospodarzem spotkań. Powstała także inicjatywa 

dotycząca wymiany informacji w gazetach lokalnych obydwu powiatów. Chodzi o to, żeby w 

gazetach pojawiały się cykliczne artykuły na temat obydwu powiatów. Będą to ogólne informacje 

o powiecie, jego bieżącej sytuacji.  

- 13.04 – odbyło się spotkanie z Ministrem Zdrowia Konstantym Radziwiłłem – Starosta poprosił, 

aby szczegóły na temat spotkania przekazał Dyrektor Szpitala Powiatowego.  

Dyrektor Szpitala Powiatowego Bogumił Kurowski poinformował, że wizytę u p. Ministra 

umówiła Senator p. Bogusława Orzechowska. Skoncentrowano się na przedstawieniu sytuacji 

nowomiejskiego szpitala, chociaż przenosi się to także na funkcjonowanie innych placówek. 

Pierwsze pytanie zadane p. Ministrowi dotyczyło tzw. mapowania czyli sieci szpitali w 

Polsce. Minister wyjaśnił, że w tej chwili trwa opracowywanie map potrzeb zdrowotnych w 

poszczególnych województwach. Nasz Wojewoda również w krótkim czasie będzie 

podejmował decyzję w tej sprawie. Nie są to jednak decyzje związane z istnieniem lub 

likwidacją jakiegoś szpitala. Są to decyzje określające potrzeby zdrowotne dla całego 

województwa. Na tej mapie potrzeby naszego powiatu też zostały określone. W następnej 

kolejności Ministerstwo Zdrowia dokona analizy tych potrzeb, ale na tym etapie nie będzie 

wykluczania szpitali z funkcjonowania w ogólnopolskiej sieci szpitali. P. Kurowski dodał, że 

podpisał z NFZ aneks na funkcjonowanie szpitala w poszczególnych specjalnościach do 30 

czerwca 2017 roku czyli finansowanie szpitala jest zapewnione. Przykre jest natomiast to, że 

jest ono utrzymane na dotychczasowym poziomie. Drugą sprawą, którą poruszono w 

rozmowie z p. Ministrem, była kwestia dostosowania obiektu, w który znajduje się oddział 

chirurgiczny nowomiejskiego szpitala. Dyrektor zapytał Ministra czy przepisy dotyczące 

spełnienia wymogów określonych w rozporządzeniu, rzeczywiście będą nas obligowały, żeby 

dokonać tego do 30 grudnia 2017r. Odpowiedź nie była jednoznaczna. Minister odpowiedział, 

że przygląda się temu tematowi. Na pewno będą takie wymogi, które obiekty służby zdrowia 

będą musiały spełnić, ale czy w takim kształcie jak określa rozporządzenie z 2012 roku – na 

razie trudno powiedzieć. Jest szansa na lekkie złagodzenie przepisów. Jeżeli chodzi o 

standard oddziału chirurgicznego, obiekt wygląda niemalże tak jak w 1908 roku, kiedy go 

wybudowano. Zadanie dla powiatu jest jednoznaczne – trzeba przeprowadzić remont tego 

obiektu. Wcześniej informowano radnych, że wystąpiono do Wojewódzkiej Stacji Sanitarno 

Epidemiologicznej o weryfikację dokumentacji na remont obiektu pod kątem aktualnych 

standardów /dokumentacja została sporządzona w 2009 roku/ Uzyskano listę kilkudziesięciu 

punktów, które należy zrealizować, żeby dokumentacja uzyskała uzgodnienie WSSE. Nad 
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tym w tej chwili służby pracują. Szczęśliwie się złożyło, że umowa z projektantem była tak 

określona, że prawa autorskie zostały w całości przekazane inwestorowi, czyli szpitalowi. W 

związku z tym nie trzeba prosić projektanta z Białegostoku o naniesienie poprawek. Można 

będzie skorzystać z pomocy lokalnych projektantów. Kolejne pytanie do p. Ministra 

dotyczyło wielkości finansowania oddziałów położniczych. Dotyczy to szczególnie naszego 

szpitala, ale z tego co wiadomo p. Dyrektorowi, w województwie warmińsko - mazurskim 

zaczyna się czas wygaszania oddziałów położniczych. Od 2009 r. diametralnie zmieniła się  

opłacalność tych oddziałów, gdyż zmieniły się procedury na jakich są wyceniane usługi. 

Minister stwierdził, że różnie to bywa - są oddziały, które sobie chwalą te procedury i są 

oddziały, które rzeczywiście mają problemy i tylko od samych szpitali, właścicieli zależy 

kwestia utrzymania i funkcjonowania oddziałów położniczych w ich strukturach.  

Z sali obrad wyszedł radny Romuald Koszewski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 14 

radnych. 

Dyrektor Kurowski powiedział, że chciałby utrzymać pracę oddziału ginekologicznego. 

Niestety tendencja jeżeli chodzi o liczbę porodów, jest niepokojąca - w zeszłym roku było 

557 porodów, w tym roku ilość porodów będzie rzędu 520 – 550, a więc opłacalność oddziału 

będzie jeszcze niższa. P. Kurowski poinformował, że zadał również Ministrowi pytanie 

dotyczące ratownictwa medycznego. W naszym szpitalu, w aktualnym systemie funkcjonują 

dwie karetki. Akurat ta działalność jest dla szpitala korzystna. Jakiś czas temu pojawiły się 

głosy, że ratownictwo medyczne ma być przyłączone do Państwowej Straży Pożarnej. Gdyby 

tak się stało, byłby to duży cios dla finansów nowomiejskiego szpitala, bo ratownictwo 

przynosi zyski. Minister odpowiedział, że na razie nie ma żadnych planów związanych z 

przekształceniem systemu ratownictwa. Stwierdził, że w uzyskiwaniu kontraktów na 

ratownictwo medyczne będą preferowane podmioty publiczne. Poinformowano p. Ministra, 

że nasz szpital jest spółką, ale ze stuprocentowym udziałem powiatu. Dyrektor zapytał 

również o sprawę kontynuacji podwyżek dla pielęgniarek. Kwestia ta dotyczy czterech lat. 

Rozporządzenie przewiduje podwyżki sukcesywnie rok po roku po czterysta złotych do 

wynagrodzenia, przy czym rozporządzenie ma obowiązywać do 31 sierpnia 2019 r. W tej 

sprawie p. Minister nie chciał się wypowiadać. Powiedział, że sprawa podwyżek to też 

kwestia innych grup zawodowych. Należało to tak odczytać, że inne grupy zawodowe 

pracujące w ochronie zdrowia, też powinny dostać podwyżki wynagrodzeń. Pan Minister 

powiedział, że program podwyżek kosztuje 10 mld złotych i w tej chwili trwają konsultacje 

jak ten temat załatwić jeżeli chodzi o pozostałe grupy zawodowe. Starosta i Dyrektor pytali 
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także p. Ministra o środki, o których mówił poprzedni Minister Zdrowia. Chodzi o ok. 16 mld 

złotych z funduszy europejskich na poprawę warunków funkcjonowania szpitali, zakupy 

sprzętu. Padła odpowiedź, że te pieniądze będą dostępne, ale w ramach programów, którymi 

będą dysponować samorządy wojewódzkie i innych programów unijnych. Można będzie o nie 

aplikować. Nie będzie żadnych innych ekstra pieniędzy dla służby zdrowia.  

Starosta powiedział, że rozmowa z Ministrem była bardzo konstruktywna. P. Minister 

odpowiedział na każde pytanie.    

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Na salę obrad wszedł radny Koszewski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 radnych. 

Z sali obrad wyszedł p. Sarnowski z TV Eltronik. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radni nie mieli wniosków i pytań. 

Ad. 9 

 Sprawozdania z działalności: Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej, 

Komendy Powiatowej Policji oraz Komendy Powiatowej PSP 

Raport o stanie sanitarnym Powiatu Nowomiejskiego za rok 2015 stanowi załącznik nr 7. 

Prezentację na temat stanu sanitarnego w 2015 r. przedstawiła p. Ewa Pielak – Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny. 

P. Pielak poinformowała, że po sześciu latach w tym roku inspekcja otrzymała 15%-owe 

podwyżki. Jednostka otrzymała również dodatkowe środki od Wojewody Warmińsko – 

Mazurskiego w kwocie ok. 90 tys. zł. Pozwoliło to na zakup nowego sprzętu komputerowego, 

poczynienie zapasów materiałowych. 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie szczegółowego sprawozdania. Przewodniczący 

zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście 

Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 

powiatu w 2015 roku stanowi załącznik nr 8.  

Sprawozdanie z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej szczegółowo przedstawił 

Komendant Jacek Drozdowski. 
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Przewodniczący podziękował za przedstawienie sprawozdania. Zapytał czy radni mają pytania 

do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Informacja o stanie bezpieczeństwa Powiatu Nowomiejskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2015 stanowi załącznik nr 9.  

Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej szczegółowo omówił Zastępca 

Komendanta Powiatowego PSP Leszek Zagórski. 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie sprawozdania. Zapytał czy radni mają pytania 

do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych. Nieobecna jest radna Ewa Dembek. 

Oprócz radnych na sali obecni są: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Urszula Łydzińska, Alina Banaszewska,  protokolant – Anna Andrzejczak 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIX/151/2016 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIX/152/2016 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2015 dla Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska poinformowała, że 

ocena jest sporządzana co roku. Zastępuje bilans potrzeb w zakresie pomocy społecznej.    

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIX/153/2016 (załącznik nr 12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do „Programu wyrównywania różnic 

między regionami III” w 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Łydzińska poinformowała, że wpłynął jeden wniosek – wniosek na zakup samochodu do 

przewozu uczestników Warsztatu Terapii Zajęciowej złożyło Towarzystwo Przyjaciół Dzieci. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIX/154/2016 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Łydzińska. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego w 

budynku administracyjnym przy ul. Rynek 1 w Nowym Mieście Lubawskim na kolejne 

lata. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XIX/155/2016 (załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Banaszewska. 

Ad. 16 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poinformował, że w pkt. 8 nie zgłoszono wniosków i pytań. 

Ad. 17 

 Sprawy różne 

Przewodniczący przypomniał, że do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe za 

2015 r. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  
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Ad. 18 

Zakończenie obrad XIX Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XIX Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


